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Raadsvoorstel Kadernota 1 juli 2024 
 
Voorwoord. 
 
Om te beginnen willen wij het college en onze ambtelijke organisatie danken 
voor de heldere kadernota met concrete aandachtspunten voor het jaar 2025. 
 
Financiële situatie 
We kunnen niet ontkennen dat in de landelijke media veel aandacht is over de 
financiële zorgen bij gemeenten vanaf 2026. Het wordt zelfs het Ravijnjaar 
genoemd. En tot nu toe is bij onze landelijke bewindslieden geen beweging te 
zien. Worden wij als gemeente aan ons lot overgelaten?  
Onze gemeente laat weliswaar nog een positief saldo zien echter de rooskleurige 
jaren zijn ook voor ons voorbij. Dat baart ons zorgen. Wij vragen het college om 
pro-actief te blijven richting Den Haag en onze zorgen daar te uiten.  
Vraag: Deelt het college onze zorgen en wat gaat u concreet ondernemen 
richting Den Haag?  
 
Het bespreken van de Kadernota is een van de 2 momenten dat we het college 
onze wensen mee kunnen geven. We zullen per Programma onze opmerkingen 
geven. 
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Programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving 

• Herprioriteren taken VTH.  
Als fractie zien wij graag dat er meer aandacht komt voor het aanpakken 
van kleine ergernissen. Hierbij denken wij onder andere aan 
foutparkeerders (op betaalde en vergunninghoudersparkeerplaatsen) en 
afvaldumpingen. Graag zouden wij hier meer inzicht in willen krijgen 
door periodiek een overzicht te ontvangen van het handhaven en toezicht 
op alle beleidstaken, onderbouwd met cijfers. Kan het college ons dit 
toezeggen? 
 

• Cameratoezicht. 
Wat ons betreft zouden er op meerdere plaatsen camera’s geplaatst 
kunnen worden, bv bij mileustations. Kan het college hier voor 
zorgdragen? 

 
 
Programma Economie en Toerisme 

• Visie Vrijetijdseconomie. Wij hopen dat deze visie spoedig tot een eind 
komt zodat dit daarna tot uitvoering wordt gebracht. Kan de wethouder 
aangeven wat er direct na het vaststellen van de VVTE in oktober aan 
beleid wordt uitgewerkt en welke periodes dit aan de raad wordt 
voorgelegd? 
 

• Structuurversterking economie Valkenburg aan de Geul. Wij gaan 
ervan uit dat dit voortvarend wordt en wij aan het eind van deze 
coalitieperiode de eerste aanzet tot structuurversterking hebben gemaakt. 
Kan de wethouder dit toezeggen? 
Hoe verhoudt dit zich overigens met de Agenda Zuid-Limburg en 
Ontwikkelingsperspectief NOVEX-gebied Zuid Limburg? (rib van 19 juni 
2024). 
 

• Kwartiermakers 
Vorig jaar is geld vrij gemaakt voor 2 kwartiermakers Valkenburg West 
en Par ‘Course. Hoe is het bijvoorbeeld met de verdere invulling van de 
leegstaande panden?  
 

• Kerststad 
Als fractie hechten wij veel waarde aan Kerststad Valkenburg. U geeft in 
de kadernota aan dat u 80.000 euro extra nodig heeft voor de 
doorontwikkeling van het evenement. Dit bedrag komt dan ten goede aan 
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enkele inhoudelijke onderdelen die bijdragen aan een kwalitatieve 
verbetering van het product Kerststad. Wij hebben bij de technische 
vragen naar de kosten en baten die te maken hebben met dit evenement. 
We ontvangen alleen de gegevens van onze eigen gemeente. Daar wij veel 
gemeenschapsgeld uitgeven aan Kerststad verwachten wij ook inzicht te 
krijgen in de lasten en baten van de andere onderdelen die deel uitmaken 
van Kerststad Valkenburg. Wij vragen het college en haar partners hier 
helder en transparant over te zijn. Wij verwachten dat het college voor de 
volgende Kadernota ons verzoek kan nakomen. Graag reactie van het 
college. 

 
Daarnaast komen wij 1000 parkeerplaatsen te kort. Wanneer start 
onderzoek parkeerterrein Nieuweweg. Want dit is ons inziens de 
oplossing. Hoe gaat het college het probleem aan parkeerplaatsen in 
2024 oplossen? 

 
Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 

• Wegenonderhoud. 
Onze fractie hecht veel waarde aan een goed wegonderhoud. Is het 
voorgestelde bedrag om de komende jaren het onderhoud op een goede 
manier te beheren voldoende? Anders horen wij dat graag van het college. 
  

• Tunnel Hekerbeekweg. 
Graag een stand van zaken m.b.t. tot het onderzoek naar deze doorgang. 
 

• Verkeersveiligheid Cauberg 
Ondernemers aan dit plein zijn al jaren bezig om de verkeersveiligheid te 
verbeteren. Wij kunnen als VSP niet ontkennen dat dit een heel gevaarlijk 
verkeersplein is waar ook hard wordt gereden wordt. Graag willen wij van 
de wethouder horen of en wanneer er maatregelen genomen worden. 
 

• Openbaar Vervoer: Vorig jaar hebben wij gevraagd om bij het 
nieuwe provinciebestuur weer aandacht te vragen voor gratis openbaar 
vervoer voor senioren. Wat heeft u hiermee gedaan? 
 

Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
• Consolidatie talud Lokerstraat en herstel historische mergelmuur. 

Als VSP zijn wij hier zeer over te spreken. Een jarenlange wens van de 
VSP gaat hier eindelijk in vervulling. 
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• Info en datacentrum voor de mergelgrotten (gelieerd aan de 
gemeentegrot). Als fractie willen wij graag vragen naar een reactie van 
het college om dit info centrum te vestigen in de Plenkertstraat (bv in de 
Polfermolen of het pand er tegenover). Dit ook ter bescherming van de 
kerstmarkt. 
Tevens zouden wij graag een onderzoek willen vragen of de entree van de 
gemeentegrot verplaatst kan worden naar de Plenkertgroeve. De uitgang 
blijft dan onder aan de Cauberg. Dit zal bijdrage aan grotere 
verkeersveiligheid en meer beleving in de Plenkertstraat. 
 

• Groenonderhoud gemeentelijke bomen. 
Het onderhoud van bomen laat ons inziens te wensen over. Wij zijn dan 
ook erg verheugd dat er vanaf 2025 niet meer gewerkt wordt nadat een 
melding wordt gedaan maar dat we hier pro-actief mee aan de slag gaan. 
 
In het verlengde hiervan stelt ons het groenonderhoud in het algemeen 
teleur. Als we nu kijken hoe dit gebeurt is dat wat ons betreft nog steeds 
onder de maat. En dan doelen wij met name op het groen langs wegen in 
de kernen die momenteel door het slecht onderhoud verkeersonveilige 
situaties oplevert. Dit geldt ook voor fiets- en wandelpaden. Kan de 
wethouder beloven hier meer aandacht aan te besteden? 
 
Daarnaast willen wij vragen wanneer eindelijk gestart wordt met het 
aanpakken van de paden rondom het Geulstrand. 
 

• Uitvoering vergroening pleinenplan (inclusief Sint Gerlachplein) 
Waarom gebeurt dit pas in 2027? Nu brandt de lamp, dus starten aub. 
Graag reactie van het college. 
 

• TP Geuldal. Wanneer komt hier eindelijk een oplossing waar zowel 
gemeente als vereniging mee kunnen leven. Dit tevens i.r.m. het oude 
complex in Berg. Graag een reactie van het college.  

 
• SV Geuldal.  

Hiervoor geldt hetzelfde. Wanneer komt er een eind aan deze langlopende 
uitdaging? 

 
Programma Onderwijs 

• Huisvesting Mgr Hanssenschool 
Mooi om te lezen dat wij een nevenvestiging van dit speciale onderwijs in 
onze gemeente mogen verwelkomen. 
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• Juverta 
Zijn er inmiddels concrete afspraken gemaakt met Juverta over de 
huisvesting?  
 

Programma Sociaal Domein 
• Beweegvoorzieningen voor jongeren en ouderen.  

Er daar is ie weer, het belang van zwemmen. Voor onze jongste jeugd 
belangrijk voor het aanleren van zwemvaardigheden, voor de iets oudere 
jeugd het invullen van hun tijd om vrij te zwemmen en voor onze oudste 
inwoners belangrijk voor meer bewegen voor ouderen en niet te vergeten 
het sociale aspect. Wij vragen het college dan ook om de uitgestoken hand 
van Mosaqua niet direct te negeren maar open te staan om in redelijkheid 
positief te staan in een mogelijke oplossing teneinde Mosaqua overeind te 
houden. Als eerste denken wij aan een kortingsregeling voor mensen die 
gebruik maken van het zwembaddoelgroepenbaden in andere gemeenten. 
Graag reactie van het college. 
 

• Natuurbad Geulpark. 
Is het college bereid een onderzoek te doen naar de mogelijkheid en/of 
haalbaarheid van een natuurbad in het Geulpark? Dit zou een mooie 
aanvulling zijn op de beweegroute. 
 

• Boodschappenbus. 
Vorig jaar hebben wij gevraagd om te onderzoeken of een 
boodschappenbus, naar het voorbeeld van de gemeente Voerendaal, ook 
in onze gemeente mogelijk is. Graag vragen wij naar de stand van zaken. 
 

• Klussendienst 
Vanwege de enorme vergrijzing in onze gemeente en het gegeven dat 
mensen steeds langer in hun eigen huis blijven wonen (mede door toedoen 
van de overheid) zien wij dat mensen steeds meer moeite hebben met het 
zelf verrichten van kleine klussen in huis. Denk daar bij aan het 
verwisselen van een lamp, het ophangen van een schilderij, maar ook om 
het huis zoals het onderhouden van hun tuin. Wij zouden het college 
willen vragen een onderzoek te doen om te komen tot een klussendienst 
waarbij inwoners tegen een gereduceerd tarief kleine werkzaamheden in 
en rond hun huis kunnen laten verrichten. Graag reactie van het college. 
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Programma Volksgezondheid en Milieu 

• Aanpak hotspots waterproblematiek. 
Steeds vaker wordt onze gemeente getroffen door wateroverlast. Het lijkt 
wel dat iedere regenbui tot ellende zorgt. Dit zorgt voor heel veel ellende 
en onrust bij onze inwoners. Hoe kunnen wij dit als gemeente aanpakken? 
U reserveert nu een bedrag van 60.000 euro om de hotspots aan te pakken. 
Wij vragen ons af of dit bedrag wel toereikend is en u hiermee uit de 
voeten kunt? Wij zien graag dat er voorspoedig werk wordt gemaakt om 
niet alleen hotspots te kunnen aanpakken maar dat er structurele 
oplossingen/voorzieningen getroffen worden om de wateroverlast aan te 
pakken. Graag een reactie van het college. 
 

• Stoeptegelfonds 
Wij willen het college graag een budget geven om snel en adequaat te 
kunne reageren op onvoorzienbare plotselinge gebeurtenissen. Dit 
noemen we het Stoeptegelfonds. Dit fonds (aan euro 250.000) zou 
gebruikt kunnen worden bij wateroverlast (zoals onlangs in Terblijt) maar 
natuurlijk ook voor kleine spoedreparaties en spoed 
onderhoudswerkzaamheden die snel uitgevoerd moeten worden in/aan/op 
de openbare ruimte. Wellicht dat de wijkkantonniers hier een rol in 
kunnen krijgen. Hoe staat het college hier tegenover en is het college 
bereidt dit fonds per 1 januari 2025 in te stellen?  
 

Algemeen, bestuur en ondersteuning en overhead 
• Pinautomaten 

Wij willen het college dringend vragen om contact op te nemen met 
Geldmaat. U kunt niet ontkennen dat veel oudere mensen graag pinnen en 
niet met de digitale weg van betalen willen of kunnen omgaan. Als 
toeristische gemeente en een gemeente waarvan de samenstelling van de 
eigen inwoners erg vergrijsd is, is het een must dat wij goed 
functionerende pinautomaten hebben. Wij betreuren het hoe Geldmaat 
met het beheer en onderhoud van deze automaten omgaat. Kan het college 
ons toezeggen hier werk van te maken? 
 

• Woo verzoeken 
Als VSP fractie houden wij van transparantie. Dat geldt ook naar onze 
burgers toe. Sinds 1 mei 2022 is de Wet Open Overheid van kracht. Wij 
lezen dat veel gemeenten nog niet voldoen aan deze wet. Kan het college 
ons informeren hoe dit in onze gemeente geregeld is, wij hieraan voldoen 
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en of alle afhandeltermijnen worden gehaald? Graag een reactie van het 
college.   
 

• Vlaggenprotocol 
Nu hangt de Oekraïense, Valkenburgse, Limburgse en de regenboogvlag. 
Waar is de Nederlandse vlag? 
De VSP is van mening dat in ieder geval de Nederlandse-Limburgse en 
Valkenburgse vlag voorrang hebben en steeds mogen c.q. moeten 
wapperen. Aan de vierde vlaggenmast in park Dersaborg kan men dan 
naar aanleiding van de actualiteit de vlag wisselen. Dit is volgens ons ook 
het Vlaggenprotocol van onze gemeente. Hoe denken andere fracties hier 
over?  
 

• Uitvoeren commissie en raadswerk – Ibabs. 
Burgerleden leggen de eed / gelofte af. Waarom krijgen ze niet ook als 
raadsleden een uitgebreide toegang tot Ibabs? Graag reactie van??  
 

  
Raadsfractie van de VSP, 
 
Lloyd Wagemans  
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin 


